

**For Immediate Release**

## **2025-2026 Academic Year Applications Now Open for the Rick and Amanda Hansen Scholarship for Youth with Disabilities**

**Students with disabilities can apply for up to \$10,000 per year for post-secondary education**

**March 3, 2025: Traditional territory of the xʷməθkʷəy̓ əm (Musqueam) First Nation / Richmond, B.C.** – The Rick Hansen Foundation (RHF) is pleased to announce that applications are now open for youth with disabilities to apply for post-secondary financial assistance for the 2025/2026 academic year via the Rick and Amanda Hansen Scholarship for Youth with Disabilities, generously funded by the April 1 Foundation.

“Since first launching these scholarships last year, we have seen the positive impact they’re making in removing barriers to education and providing youth with disabilities the opportunity to pursue their academic dreams,” said Doramy Ehling, CEO Rick Hansen Foundation. “The inaugural five recipients are attending Canadian post-secondary institutions in a wide range of academia including Sports Sciences, Nursing, Education, Accounting and Social Work. These individuals are Canada’s future leaders and we are extremely proud to be partners in their journey.”

For the 2025/2026 academic year, funding of up to \$10,000 per year (up to a maximum of \$40,000) is available to youth with disabilities who are under the age of 30 years as of the application deadline, looking to complete a 1- to 5-years post-secondary program at a publicly funded institution in Canada. Applications will be accepted until May 14, 2025, and recipients will be announced in the Fall.

“Rick and Amanda Hansen believe that people of all abilities should have the right to a barrier-free education. This is an excellent opportunity for youth who align with their values of perseverance, inclusivity, and being a difference maker,” added Ehling.

**For more information including eligibility and evaluation criteria and to apply visit [www.RickHansen.com/Scholarship](http://www.RickHansen.com/Scholarship).**

Details on the inaugural scholarship recipients and their achievements can be found on the Foundation’s [blog](#).

### **About Youth with Disabilities in Canada:**

In 2022, 20% of youth had a disability, an increase of 7 percentage points over 2017, when the disability rate was 13%. [Statistics Canada, Canadian Survey on Disability, April 2024](#).

People living with disabilities are less likely to report completing higher levels of education compared to those living disability free. One-in-four (24%) say they graduated university, compared to 32% of those without disabilities. [Angus Reid, Canadians concerned about disability poverty, on-board with proposed new national benefit, 2021](#).

**-30-**

### **About the Rick Hansen Foundation**

The Rick Hansen Foundation (RHF) was established in 1988, following the completion of Rick Hansen's Man In Motion World Tour. For over 35 years, RHF has worked to raise awareness, change attitudes, and remove barriers for people with disabilities. Visit [www.RickHansen.com](http://www.RickHansen.com) to learn more.

#### **RHF Media Contact:**

Cynnamon Schreinert, Hartley PR

[Cynnamon@hartleypr.com](mailto:Cynnamon@hartleypr.com)

604-802-2733

**Pour diffusion immédiate**

## **La période de demande de subvention pour la Bourse d'études Rick et Amanda Hansen pour les jeunes en situation de handicap pour l'année scolaire 2025-2026 est maintenant commencée**

**Les élèves en situation de handicap peuvent bénéficier d'un montant allant jusqu'à 10 000 \$ par année pour l'éducation postsecondaire**

**3 mars 2025, territoire traditionnel de la Première Nation xʷməθkwəy̓ əm (Musqueam) / Richmond (C.-B.)** – La Fondation Rick Hansen (FRH) a le plaisir d'annoncer que la période de demande de subvention pour la Bourse d'études Rick et Amanda Hansen pour les jeunes en situation de handicap, généreusement financée par la Fondation April 1, est maintenant commencée pour les jeunes en situation de handicap qui souhaitent obtenir une aide financière pour leurs études postsecondaires pour l'année scolaire 2025-2026.

« Depuis la mise en place l'année dernière du programme de bourses d'études, nous avons constaté qu'il a une incidence positive en matière d'élimination d'obstacles à l'éducation en plus de donner une possibilité aux jeunes en situation de handicap de poursuivre leurs rêves scolaires », a déclaré Doramy Ehling, directrice générale, Fondation Rick Hansen. « Les cinq premières personnes lauréates fréquentent des établissements d'enseignement postsecondaire canadiens dans un large éventail de domaines universitaires, notamment les sciences du sport, les soins infirmiers, l'éducation, la comptabilité et le travail social. Ces personnes dirigeront un jour le Canada et nous avons l'immense fierté de les accompagner dans leur parcours. »

Pour l'année scolaire 2025-2026, les jeunes personnes en situation de handicap qui auront moins de 30 ans à la date d'échéance pour soumettre une demande et qui souhaitent suivre un programme d'études postsecondaires d'une durée comprise entre un an et cinq ans dans un établissement canadien financé par des fonds publics peuvent bénéficier d'une aide financière jusqu'à concurrence de 10 000 \$ par an (et un maximum de 40 000 \$ au total). Les demandes seront acceptées jusqu'au 14 mai 2025 et l'annonce des bénéficiaires de la cohorte 2025-2026 aura lieu à l'automne.

« Rick et Amanda Hansen considèrent que les personnes ayant toutes sortes de capacités devraient avoir droit à une éducation sans obstacle. Il s'agit d'une excellente occasion pour les jeunes qui émulent les valeurs de Rick et Amanda Hansen, à savoir la persévérance, l'inclusion et la volonté de faire la différence. », a ajouté Mme Ehling.

**Pour obtenir de plus amples renseignements, notamment sur les critères d'admissibilité et d'évaluation ainsi que pour soumettre une demande, consulter [www.RickHansen.com/fr/bourse-d-etudes](http://www.RickHansen.com/fr/bourse-d-etudes).**

Des renseignements détaillés sur les bénéficiaires du programme de bourses inaugural ainsi que sur leurs réalisations sont affichés sur le [blogue](#) (en anglais) de la Fondation.

#### **Au sujet des jeunes en situation de handicap au Canada :**

En 2022, la proportion de jeunes en situation de handicap était de 20 %, soit une augmentation de 7 % par rapport à 2017, quand cette proportion se chiffrait à 13 %. [Statistiques Canada, Enquête canadienne sur l'incapacité, avril 2024](#).

Le niveau de scolarité déclaré par les personnes en situation de handicap est inférieur à celui des personnes qui ne sont pas en situation de handicap. Une personne en situation de handicap sur quatre (24 %) déclare avoir obtenu un diplôme universitaire, comparativement à 32 % des personnes qui ne sont pas en situation de handicap. [Angus Reid, Canadians concerned about disability poverty, on-board with proposed new national benefit, 2021](#) (la population canadienne, sensible à la pauvreté des personnes en situation de handicap, approuve la proposition d'une nouvelle prestation nationale, 2021)

**-30-**

#### **Au sujet de la Fondation Rick Hansen**

On a fondé la Fondation Rich Hansen (FRH) en 1988 après la fin de la Tournée mondiale Rick Hansen. Depuis plus de 35 ans, la FRH s'efforce de sensibiliser la population, de faire évoluer les mentalités et d'éliminer les obstacles que rencontrent les personnes en situation de handicap. Consulter [www.rickhansen.com/fr](http://www.rickhansen.com/fr) pour en apprendre davantage.

#### **Personnes-ressources pour les médias à la FRH :**

Cynnamon Schreinert, Hartley PR

[Cynnamon@hartleypr.com](mailto:Cynnamon@hartleypr.com)

604-802-2733